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Vážení spoluobčané, milí Louňováci,

prázdniny a dovolené jsou již v plném 
proudu, zato práce na obecních in-
vestičních projektech a dalších akcích 
neustávají.

Za velký úspěch považuji, že se nám 
v jarních měsících podařilo zpevnit 
povrch komunikací v Louňovičkách. 
Ještě zbývají terénní úpravy, proto pro-
sím obyvatele této lokality o trpělivost. 
Přes drobné problémy pokračují pro-
jekční práce pro stavbu nové svazkové 
základní školy. Byla dopracována stu-
die a rozebíhají se práce na projektové 
dokumentaci pro územní rozhodnutí. 
O obou projektech se více dočtete  
v článcích uvnitř zpravodaje.

Z důvodu neplnění smlouvy jsme byli 
nuceni ukončit spolupráci s projektan-
tem na chodníky podél hlavní silnice 
a přes obě hráze. Nové výběrové řízení vyhrála společnost SELLA & AGRETA s.r.o, která již začala s  prací, a tak 
doufám, že se v dohledné době dočkáme nejen projektové dokumentace, ale i povolení ke stavbě. Rovněž se nám 
podařilo ukončit opakované výběrové řízení na projekční práce na rozšíření a intenzifikaci naší čistírny odpadních 
vod. V současné době činí kapacita 2 200 EO (ekvivalentních obyvatel), přičemž cílový stav je cca 4 300 EO. Zví-
tězila firma EKOSYSTEM spol. s r.o. a v minulých dnech jsme podepsali smlouvu. Probíhají také projekční práce  
na rozšíření shromaždiště odpadů u fotbalového hřiště.

Paralelních akcí je tedy rozjeto několik a věříme, že všechny se podaří realizovat včas a že přinesou louňovickým 
obyvatelům užitek a vylepší prostředí, ve kterém společně žijeme.

Obvykle Vás touto dobou žádám, abyste šetrně a hospodárně nakládali s vodou (nejen) z obecního vodovodu,  
a činím tak i letos. Nezneužívejme toho, že naše vrty jsou nyní dostatečně zásobené a že máme záložní možnost 
připojení na vodovod Region Jih, tedy na Želivku. Hydrologická situace v české krajině není dobrá a výhledy  
do dalších let nejsou příliš optimistické. 

Přeji Vám krásné, přiměřeně teplé letní dny a dovolenou podle Vašich představ, při které si odpočinete a načerpáte 
energii na další měsíce.

Josef Řehák – Váš starosta
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INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU

Zápis z jednání zastupitelů OBCE LOUŇOVICE
od 8. 4. do 17. 6. 2019

Starosta informoval:
LOŠBATES, dobrovolný svazek obcí 
• Proběhlo jednání s firmou Pelletier de Fontenay, 

na kterém bylo řešeno dopracování architektonické 
studie za přítomnosti firmy SOA architekti, s.r.o., která 
zaštiťuje firmu Pelletier de Fontenay v České republice.

• Byla podepsána smlouva na projektového manažera. 
Projektové práce zdárně pokračují. 

 Proběhla schůzka s projektanty, kteří předali dopraco-
vaný návrh architektonické studie.

 Budou probíhat jednání na získání dotace.
• Stále probíhají přípravné práce na úpravě komunikací 

v Louňovičkách. Pokládka finálního povrchu začne  
15. 4. 2019.

 Zastupitelé byli seznámeni se stavem probíhajících 
prací. 

 Dokončení proběhne v nejbližších dnech v závislosti  
na počasí. 

 Recyklát je položen ve všech dotčených ulicích. 
 Zastupitelé byli seznámeni se stavem probíhajících 

prací. Započala druhá etapa. 
 K prostřiku emulzí dojde, až dovolí klimatické pod-

mínky, tj. +15⁰C.
 Byl dokončen prostřik a začnou terénní úpravy.

Zastupitelé projednali:
• Závěrečný účet hospodaření obce Louňovice za rok 2018.

Zastupitelé odsouhlasili:
• Darovací smlouvu uzavřenou mezi obcí Louňovice 

a TŘI, o.p.s. na 20.000 Kč na provoz Hospicu Dobrého 
pastýře v Čerčanech.

• Rozpočtová opatření č. 2/2019, 4/2019.
• Souhlasné prohlášení o shodě na průběhu hranic po-

zemků pč. st. 159, pč. 512, pč. 8/28, pč. st. 123/1,  
pč. 8/20 s obecním pozemkem pč. 65/22.

• Smlouvu o zřízení služebnosti uzavřenou mezi obcí 
Louňovice a Českou telekomunikační infrastruktu-
rou, a. s. na uložení komunikační sítě v pozemku  
pč. 218/76 v obci a k. ú. Louňovice.

• Demolici č. p. 59 (Baťovny) na pč. st. 155 a přilehlé 
garáže na pč. st. 346 z důvodu havarijního stavu.

• Obnovení spádovosti pro obec Svojetice pro Základní 
školu Mukařov za podmínek, že obec Svojetice uhradí 
svůj podíl na zděné přístavbě Základní školy Mukařov 
a dohoda o školském obvodu bude totožná s dohodami 
pro ostatní obce školského obvodu.

• Zadání územní studie pro veřejná prostranství v obci 
Louňovice (Dolní náves, ulice Na Zvoničce, Horní ná-
ves, ulice K Lípě, ulice U Hřiště, ulice Ke Kaménce). 
Zpracovatelem územní studie bude firma Loca Plan, s. r. o.

• Záměr na rozšíření shromaždiště odpadů.
• Příjem dotace z Programu 2019 pro poskytování dotací 

z rozpočtu Středočeského kraje – Středočeský Fond kul-
tury a obnovy památek, dotace z tematického zadání: 
Knihovní fond obecních knihoven ve výši 10.000 Kč.

• Ustanovení komise pro otevírání obálek a hodnotící 
komise na akci „Projektová dokumentace, inženýrská 
činnost a autorský dozor pro akci: Zvýšení bezpeč-
nosti chodců podél silnice I/2 a silnice III/10172 
v obci Louňovice“. Proběhlo výběrové řízení na tuto 
veřejnou zakázku malého rozsahu a vybrána byla fir-
ma SELLA & AGRETA, s. r. o. s nabídkovou cenou 
677.000 Kč bez DPH. Zastupitelé pověřili starostu 
podpisem smlouvy o dílo.

• Ustanovení komise pro otevírání obálek a hodnotící 
komise na akci „Projektová dokumentace, inženýrské 
činnosti a autorský dozor pro akci: Rozšíření a intenzi-
fikace ČOV Louňovice“.

• Prodloužení termínu na dokončení akce „Zpevnění 
povrchu místních komunikací v lokalitě RD v obci 
Louňovice“ do 30. 6. 2019 a pověřili starostu podpisem 
dodatku č. 2 ke smlouvě.

• Výměnu regulačních ventilů na vodovodních řadech. 
Vybrána byla firma Jiří Antoš, Kladno s nabídkovou 
cenou 339.201,30 Kč bez DPH. Zastupitelé pověřili 
starostu podpisem smlouvy o dílo.

• Kupní smlouvu uzavřenou mezi obcí Louňovice 
a Oldřiškou Hazafyovou a Miladou Vondráčkovou 
na koupi pozemku pč. 168/1 do majetku obce (komuni-
kace).

• Cenovou nabídkou firmy Baobab na ošetření vybra-
ných lip na hřbitově, na pláži rybníka Louňovák a lip 
v ulici K Lípě.

• Závěrečný účet obce Louňovice za rok 2018 bez vý-
hrad.

• Účetní závěrku obce Louňovice za období od 1. 1. 2018 
do 31. 12. 2018.

• Účetní závěrku Mateřské školy Louňovice za období 
od 1. 1. 2018 do 31. 12. 2018.

• Převodu přebytku hospodaření mateřské školy za rok 
2018 ve výši 30.066,51 Kč do rozpočtu obce Louňovice.

Zastupitelé vzali na vědomí:
• Rozpočtové opatření č. 3/2019 odsouhlasené starostou 

Různé:
• Žádost o povolení překopu komunikace pč. 71/44 

bude řešit obecní úřad – silniční správní úřad.
• Zastupitelé se seznámili s dopisem PhDr. Magdaleny 

Jiříkové ze dne 24. 3. 2019. PhDr. Jiříková zde žádá 
o předání jí vybudované I. etapy vodovodu a hrubé 
komunikace na pozemcích pč. 218/5, 474 a 190/25  
do vlastnictví obce. Vzhledem k tomu, že dílo není 
kompletní a nebyly dodrženy předem stanovené pod-
mínky, zastupitelé obce zamítli převzetí vodovodu  
a hrubé komunikace do vlastnictví obce.

• Stížnosti Pavla Moravce. Pan Moravec byl pozván  
na zastupitelstvo konané dne 17. 6. 2019.

 Zastupitelé vyslovili politování nad tím, že ačkoliv pan 
Pavel Moravec byl pozván na zastupitelstvo obce, om-
luvil se z účasti.
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a) Stížnost na průjezdnost křižovatky ulic Sluneční a Soví – záta-
rasy s nápisy.

 V předmětné stížnosti ani Policie ČR nezjistila porušení obecně 
právních předpisů. Vzhledem k odstranění překážky na komuni-
kaci pominuly důvody stížnosti. 

b) Stížnost voda – nezodpovědný přístup zastupitelstva Louňovic. 
 Stížnost se neopírá o žádný faktický podklad. Obec Louňovice 

má i s výhledem na několik dalších desetiletí zajištěn dostatek 
pitné vody jednak z vlastních zdrojů, jednak z Regionu Jih (voda  
ze Želivky), která ovšem není určena k zalévání zahrad  
a napouštění bazénů.

c) Stížnost na plýtvání penězi.
 Zastupitelé zamítli stížnost na plýtvání peněz jako neopodstatněnou. 

d) Stížnost na prostřik cest/reklamace.
 Stížnost je neopodstatněná. Nebylo možné objektivně realizovat 

prostřik na celé části vjezdu z důvodu překážky a vlhkosti pod-
kladu, které bylo způsobeno dodavatelskou firmou stěžovatele 
i přesto, že všichni obyvatelé byli včas a řádně informováni  
o postupu prací.

e) Stížnost na nedostatek vody a nedostatečný tlak.
 Stížnost je bezpředmětná. O přerušení dodávky dne 13. 6. 2019 

byla podána informace prostřednictvím SMS.
f) Stížnost na posprejované zastávky na I. a II. hrázi.
 O poškození zastávek zastupitelé vědí. Náprava je již v řešení.

››› ZÁVĚREČNÝ ÚČET OBCE LOUŇOVICE ‹‹‹
ZA ROK 2018

1. Údaje o plnění příjmů a výdajů za rok 2018
 
Zůstatky na účtech a pokladně k 1. 1. 2018:
 
běžný účet KB 4 709 304,87 Kč
běžný účet KB II. (hosp. činn.) 117 735,13 Kč
běžný účet ČSOB 82 498,59 Kč
běžný účet ČNB 174 864,11 Kč
pokladna 64 644,00 Kč
celkem 5 149 046,70 Kč
 
 
Příjmy
 
V roce 2018 obec přijala tyto fin. prostředky:
 
běžné příjmy:  19 429 884,22 Kč
 
z toho vybrané položky:
příjmy ze sdílených daní 14 741 674,19 Kč
poplatek za odpad 1 491 183,00 Kč
poplatek za psy 29 950,00 Kč
správní poplatky 44 310,00 Kč
zpětný odběr odpadu 238 261,70 Kč
nájem byty 218 445,00 Kč
nebytový nájem 426 649,00 Kč
pronájem pozemků 54 551,00 Kč
 
dotace:
globální dotace 217 200,00 Kč
průtoková dotace pro MŠ Louňovice 402 990,00 Kč
dotace na volby prezidenta 21 324,00 Kč
dotace na komun. a senát. volby 41 162,64 Kč
celkem  661 352,64 Kč
 
příspěvky na rozvoj infrastruktury:  595 000,00 Kč
 
převod z účtu hosp. činn. na účet hl. činn.:  500 000,00 Kč
 

Příjmy celkem:  21 186 236,86 Kč
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Výdaje
 
V roce 2018 byly uskutečněny tyto výdaje:
 
běžné výdaje:  10 482 456,76 Kč
 
z toho vybrané položky:
opravy komunikací 425 419,00 Kč
zimní údržba komunikací 40 763,00 Kč
dopravní obslužnost 292 802,79 Kč
veřejné osvětlení - elektřina 91 887,00 Kč
veřejné osvětlení - údržba 140 341,00 Kč
svoz odpadu 1 680 259,43 Kč
údržba zeleň 70 949,00 Kč
údržba bytů 53 578,00 Kč
údržba hřbitov 85 840,00 Kč
knihovna 63 202,00 Kč
SPOZ (kult. a sport. akce) 109 220,00 Kč
věcné dary 37 843,00 Kč
odměny zastupitelů (včetně odvodů 1 213 176,78 Kč
a vč. platu starosty a místostarosty)
náklady na zaměstnance (vč. odvodů) 1 622 010,00 Kč
dohody o provedení práce 85 715,00 Kč
drobný majetek 145 741,00 Kč
materiál 147 135,57 Kč
elektrická energie 110 357,00 Kč
poštovné 11 001,00 Kč
telefony, internet 28 595,35 Kč
pojistné 88 530,00 Kč
právní a poradenské služby 158 217,00 Kč
služby (revize, aktualizace apod.) 209 574,86 Kč
údržba počítačů a PC programů 83 496,50 Kč
opravy + údržba majetku 1 329 687,37 Kč
platby daní 898 721,00 Kč
volba prezidenta 21 790,59 Kč
volby komunální a do senátu 41 162,64 Kč
příspěvek MŠ 450 000,00 Kč
opravy MŠ 55 885,20 Kč
drobný majetek MŠ 37 275,00 Kč
příspěvky Slavia, Sportklub 61 864,08 Kč
členské příspěvky mikroregiony 234 025,00 Kč
příspěvek MAS Říčansko 12 000,00 Kč
příspěvek hospic 10 000,00 Kč
příspěvek na ochranu přírody 6 000,00 Kč
příspěvek obč. sdruž. Modré dveře 35 000,00 Kč
příspěvek hasiči Tehovec 65 000,00 Kč
příspěvek kostel Mukařov 4 203,00 Kč
 
 
investiční výdaje:  6 209 342,95 Kč
 
z toho vybrané položky:
investice ČOV 24 200,00 Kč
vodovod Region Jih 1 549 008,95 Kč
průtoková dotace MŠ 402 990,00 Kč
investiční přísp. Lošbates 3 702 700,00 Kč
územní plán 174 112,00 Kč
nákup pozemků 86 683,00 Kč
revitalizace rybníků 269 649,00 Kč
 

Výdaje celkem:  16 691 799,71 Kč
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Volby do Evropského parlamentu v Louňovicích

 
Zůstatky na účtech a pokladně k 31. 12. 2018:
 
běžný účet KB 6 648 110,04 Kč
běžný účet KB II. (hosp. činn.) 971 602,15 Kč
běžný účet ČSOB 581 395,43 Kč
běžný účet ČNB 864 532,80 Kč
pokladna 62 690,00 Kč
celkem 9 128 330,42 Kč
 
2. Hospodářská činnost obce

Obec vede hospodářskou činnost na tyto výnosy a související náklady:
 
• vodohospodářská činnost
výnosy hospodářské činnosti: 4 287 731,77 Kč
náklady hospodářské činnosti: 3 743 742,67 Kč
hospodářský výsledek k 31. 12. 2018: 543 989,10 Kč
 
3. Zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření obce Louňovice za rok 2018

Závěr zprávy:
Při přezkoumání hospodaření obce Louňovice za rok 2018 podle § 2 a § 3 zákona č. 420/2004 Sb.,
ve znění pozdějších předpisů byly zjištěny následující chyby a nedostatky:
Zastupitelstvo obce nestanovilo datum, od kterého bude poskytována odměna neuvolněným
členům zastupitelstva obce – dne 15. 10. 2018 usnesením č. 13 byla stanovena pouze výše odměn. 
Tento nedostatek byl napraven usnesením č. 9/2019 ze dne 11. 2. 2019, kterým bylo zpětně
odsouhlaseno datum, od kterého bude poskytována odměna neuvolněným členům zastupitelstva obce.

Ve dnech 24. a 25. 5. 2019 proběhly volby do Evropského parlamentu. Oproti předpokladům přišlo voličů mnohem více než u pře-
dešlých evropských voleb v roce 2014. Tehdy byla volební účast v Louňovicích pouze 34,45 %, zatímco letos to bylo rovných 48 %.
Podrobné výsledky hlasování v Louňovicích:

 Pořadí volební strana počet hlasů %
 
 1 Občanská demokratická strana 91 23,04
 2 ANO 2011 74 18,73
 3 Koalice STAN, TOP 09 72 18,23
 4 Česká pirátská strana 67 16,96
 5 SPD - Tomio Okamura 23 5,82
 6 HLAS 15 3,80
 7 KDU -ČSL 10 2,53
 8-9 Soukromníci a NEZ s podporou ODA 7 1,77
 8-9 Komunistická strana Čech a Moravy 7 1,77
 10 Svobodní, Liberland a RČ 6 1,52
 11 ANO, vytrolíme europarlament 5 1,27
 12-13 Strana nezávislosti ČR 3 0,76
 12-13 Alternativa pro ČR 2017 3 0,76
 14-16 Česká strana sociálně demokratická 2 0,51
 14-16 Demokr. strana zelených - Za práva zvířat 2 0,51
 14-16 BEZPEČNOST, ODPOVÉDNOST, SOLIDARITA 2 0,51
 17-22 Cesta odpovědné společnosti 1 0,25
 17-22 SPRČ M. Sládka 1 0,25
 17-22 ROZUMNÍ a ND -stop migraci -nechceme euro 1 0,25
 17-22 Volte Pravý Blok 1 0,25
 17-22 Česká Suverenita 1 0,25
 17-22 Agrární demokratická strana 1 0,25
   395 100,00

 Počet voličů: 827, Počet vydaných úředních obálek: 397, Počet platných hlasů: 395, Volební účast: 48,00 %
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Komunikace v této části Louňovic bylo ožehavé téma  
již od roku 2000, kdy začalo první dělení pozemků a kdy byla 
zahájena výstavba nových rodinných domů. S tím souvisela 
i výstavba místních komunikací. Jednotliví investoři sice ko-
munikace postavili, ale bez finálního povrchu, což znamená, 
že komunikace nebyly dokončeny, proto ani nemohly být 
zkolaudovány. Bylo na ně vydáno jen tzv. předběžné užívání. 
Přestože obec komunikace pravidelně udržovala, nebyl jejich 
stav optimální. Zvláště prašnost byla velkým problémem 
a byla předmětem mnohých stížností.

Další problémem bylo i to, že některé části ulic neměly nor-
movou šíři 8 m. To se ovšem podařilo vyřešit, a tak na podzim 
minulého roku rozhodlo zastupitelstvo o dokončení komuni-
kací v celé lokalitě formou strojního položení asfaltového re-
cyklátu a následným dvojitým prostříknutí asfaltovou emulzí 
s podrcením drobným kamenivem. Nechali jsme vypracovat 
projektovou dokumentaci a následně bylo vyhlášeno výběro-
vé řízení. Jeho vítězem se stala společnost PORR, a. s. s tím,  
že veškeré práce měly být provedeny od 23. října do 30. lis-
topadu 2018. Vzhledem ke zvolené technologii a průběhu 
počasí byly práce přesunuty na jaro letošního roku.

Nejprve se musely provést terénní úpravy spočívající v odstra-
nění hlíny a zeleně z krajnic, aby tyto mohly následně sloužit 
pro zasakování srážkových vod z komunikací. Současně s výše 
uvedenými pracemi došlo v některých úsecích k rozšíření stáva-
jícího kufru o cca 1,2 m (část ulic Sluneční, K Horce a Větrné) 
a k doplnění lamp veřejného osvětlení (část ulice Sluneční).

Samotné práce na položení finálního povrchu začaly 
15. 4. 2019 ve Větrné ulici. Finišerem byl pokládán asfalto-
vý recyklát, který byl ihned hutněn vibračním válcem. Dále  
se upravovala výška kanálů a ostatních armatur od vodovodu 
a kanalizace do úrovně vozovky. Položená vrstva asfaltového 
recyklátu měla být neprodleně prostříknuta asfaltovou emul-
zí. Z důvodu poruchy stroje a následného nepříznivého po-
časí (vítr, nízká teplota vzduchu) se tato část prací odsunula 
až na závěr. Pokládání recyklátu bylo ukončeno 15. května 
a poslední práce spojené s prostřikem asfaltovou emulzí ukon-
čila zhotovující firma 12. června. Zároveň s touto akcí byla 
provedena i oprava povrchu v ulici K Poštolce.

Celkové náklady za provedené práce dosáhly výše 
6.904.091,51 Kč včetně DPH.

Stavební práce vyžadovaly dočasné uzavírky částí ulic, které 
obyvatelům znepříjemňovaly život. Až na malé výjimky však  
vše probíhalo bez větších komplikací, za což patří všem velký dík.

Výsledkem je dokončený finální povrch cest, které budou 
dobře sloužit nám všem.

Zbývají ještě dokončit terénní úpravy mezi novou silnicí a ploty jednotlivých rodinných domů. Tento prostor bude upra-
ven tak, aby se zde mohla vsakovat dešťová voda z komunikací. Tyto práce budou probíhat v následujících měsících tak,  
aby vše bylo dokončeno do 30. 11. 2019. Žádáme proto všechny obyvatele v lokalitě, aby měli trpělivost a aby sami,  
bez předchozí dohody, neprováděli žádné úpravy, hlavně nevyváželi do těchto prostor žádnou zeminu.

Josef Řehák

Komunikace v Louňovičkách
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Chtěli bychom vás informovat, v jakém stavu je v současné době příprava výstavby nové svazkové základní školy LOŠBATES.
Dle podepsané Smlouvy na vytvoření projektové dokumentace, výkon inženýrské činnosti a autorského dozoru s kanad-
skou projekční kanceláří Pelletier de Fontenay, jejíž návrh vyhrál architektonickou soutěž, byl na schůzce 10. června 2019 
odevzdán dopracovaný návrh územní studie této školy. Studie je rozpracována po jednotlivých podlažích – suterén, přízemí 
a první patro – a je z ní patrné vnitřní uspořádání školy. Do situace jsou zakresleny i ostatní související stavby.

Celý projekt je totiž rozdělen na čtyři stavby:
I. - Areál základní školy (administrativní a provozní budova, budova I. stupně a budova II. stupně, stravovací provoz, komu-
nikace, parkoviště, přípojky sítí a další venkovní objekty).
II. - Tělocvična
III. - Bytový dům (školník, učitelé)
IV. - Úprava silnice I/2 - odbočovací pruh, ulice Kutnohorská

Také byl proveden první propočet nákladů podle m3 obestavěného prostoru a m2 plochy ostatních staveb:
Stavba I. Areál základní školy 376.402.880 Kč bez DPH
Stavba II. Tělocvična 108.322.000 Kč bez DPH
Stavba III. Bytový dům 18.320.880 Kč bez DPH
Stavby IV. Úprava silnice I/2, ul. Kutnohorská 23.131.500 Kč bez DPH
Dohromady 526.177.260 Kč bez DPH

Víme, že tato cena je vysoká a je nad současné finanční síly celého svazku, ale je porovnatelná s cenami obdobných nových 
škol, které se v současné době v našem okolí staví či připravují (Psáry, Ondřejov, Říčany). Svazek je v kontaktu se starostou 
obce Psáry, Milanem Váchou, a čerpá z jeho zkušeností s výstavbou jejich základní školy.

Svazek obcí i za pomoci svého projektového manažera se intenzivně schází na jednáních s projektanty, na kterých se snaží 
celý projekt optimalizovat a hledat v něm úspory. Například bytový dům pro učitele se může stavět později, až bude možné 
využít vyhlášení dotace na takový druh stavby. V ceně areálu ZŠ je též počítáno s výstavbou venkovních sportovních prvků 
(např. hřiště s oválem), které bude možné stavět také později s podporou dotace na sportovní činnost.

Je možné, že budeme muset dělat v projektu ještě některá úsporná opatření, ale vše bude odvíjet od výše dotace.

S předloženou územní studií bude vedení svazku LOŠBATES již nyní informovat ministerstvo školství, ministerstvo financí 
a další instituce, např. Středočeský kraj, MAP (Místní akční plán rozvoje vzdělávání) Říčany, abychom s projektem vešli  
do povědomí při připravování rozpočtů a dotací na další výstavbu nových základních škol v prstenci kolem Prahy.

Je třeba, aby zástupci všech zainteresovaných obcí vyvinuli co největší úsilí při prezentaci nové svazkové základní školy 
LOŠBATES a při získávání všech dostupných dotací pro její výstavbu.

Josef Řehák

Nová svazková základní škola „LOŠBATES“



8

OBECNÍ ÚŘAD LOUŇOVICE
hledá pracovníka na údržbu obce

Pracovní náplň: úklid veřejných prostranství, sekání trávy, ořez stromů a keřů, údržba a opravy obecního 
majetku, prohrnování sněhu atd.

Požadavky: samostatnost, spolehlivost, odpovědnost, flexibilita, manuální zručnost, hmotná zodpovědnost, 
dobrý zdravotní stav, řidičský průkaz skupiny „B“ (sk. „T“ vítána)

Bližší informace na OÚ Louňovice,
Horní náves 6, 251 62 Louňovice

e -mail: obec@lounovice.cz
tel: 323 660 205, mob: 725 021 850

UKLIĎME SVĚT
Letošní společná akce úklidu našich Louňovic proběhla v so-
botu 13. dubna 2019. I když počasí nebylo příliš vlídné – bylo  
pod mrakem a docela chladno, sešlo se nás ráno na devátou ho-
dinu u obecního úřadu opravdu dost. Co mě mile překvapilo, 
byla jednak hojná účast dětí, kterých bylo víc než nás dospělých, 
a hlavně účast chlapů, kterých bylo víc než nás žen. Rozdělili jsme 
se do tří skupin.

S jednou skupinou (7 dospělých + 3 děti) jsme vysbírali odpadky  
pod hrází rybníku Požár i na druhé straně hráze podle vody toho-
to částečně vypuštěného rybníku. Naplnili jsme tam pět velkých 
pytlů nepořádku a další tři jsme vysbírali podle hlavní silnice mezi 
I. a II. hrází.

Druhá skupina (5 dospělých + 6 dětí) posbírala odpadky po Horáku, 
podél hráze rybníku Louňovák, kolem hlavní silnice od křižovatky  
II. hráz až pod Poštolku, okolo rybníku Pařez, úpravny vody a čis-
tičky a louku i les mezi rybníky. Naplnili sedm pytlů odpadků.

Třetí skupina (4 dospělí + 6 dětí) prošla ulicemi v obci a naplnila 
tři pytle. Další pytel odpadků jsem pak navečer nasbírala podél 
ulice Svojetické, kolem hřbitova a v lese za hřbitovem. Další tři 
pytle nepořádku se nasbíraly o týden později podél potoka mezi 
rybníky Požár a Louňovák a okolo celého rybníku Požár.

V Louňovičkách každoročně probíhá ve stejný den také úklid, avšak 
letos se nikdo nedostavil, takže se zde nic nedělo.

Mám radost, že stále přibývá těch, co mají zájem o čistotu své-
ho okolí a nejsou líní se ohnout pro odpadek i jindy než jednou  
do roka při vyhlášené úklidové akci.

Na závěr si neodpustím malé povzdechnutí nad neubývajícím 
nepořádkem kolem kontejnerů na separovaný odpad, zejména  
po pěkných slunečných víkendech. A stačilo by docela málo. 
Třeba jen sešlápnout plastové lahve a papírové krabice.  
Pak by se do kontejnerů mohlo všechno vejít.

Marie Boudová
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PÁLENÍ ČARODĚJNIC

DĚTSKÝ DEN 2019

Tradiční pálení čarodějnic v Louňovicích je jednou z nejnavštěvovaněj-
ších akcí v obci. Nejinak tomu bylo i letos. Co ale bylo jinak než v letech 
minulých? Za poslední léta nejvyšší májka, která je vysoká přes 23 m,  
či vystoupení čarodějnic, které zatančily na choreografii čarodějnice Dáši. 
Součástí pečlivě nazkoušeného vystoupení bylo obřadné zapálení mohut-
né hranice, z jejíhož vrcholu shlížela překrásně zpracovaná figura čaro-
dějnice. Zapálení vatry i ukončení představení se zúčastnil i pan starosta.

A co bylo podobné předešlým letům?  
No přece spousta práce s přípravou akce: ře-
zání a štípání dřeva, stavba hranice, transport 
májky z lesa a její očištění, zdobení a vztyče-
ní, dále příprava zázemí pro občerstvení, her  
pro děti, pečení špekáčků atd., a následný 
úklid.

Za pořadatele doufáme, že byla akce úspěš-
ná a líbila se.

Mazlici a OÚ

Jak se již stalo tradicí, i letos v květnu proběhl Dětský den 
v areálu hřiště Sportklubu v Louňovičkách. Tým pořadatelů 
v čele s Danou Kodejšovou připravil celkem deset stanovišť, 
na kterých čekaly na malé závodníky nejrozmanitější disciplíny  
a po jejich zdárném zdolání i odměna, ve které byly zastoupeny 
jak sladkosti, tak i různé drobné hry a zábavnosti. Počasí nám 
letos vyšlo úplně na jedničku. Přestože dopoledne pršelo, od-
polední program nás přivítal s příjemnou teplotou, slunečním 
počasím a svěžím větrem. Po úvodním náporu dětí všech mož-
ných velikostí a věku, jsme postupně zapojily do her i opozdil-
ce. Nejvíce dětské radosti skýtal jako již tradičně malý bazének 
napuštěný vodou, který dokázal zabavit děti na dlouhou dobu.  
Na všechny dětské účastníky se budeme těšit i příští rok a dě-
kujeme pomocníkům při pořádání této akce, která se již stala 
nedílnou součástí života naší obce.

Viktor Machek
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VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ

SETKÁNÍ PAMĚTNÍKŮ

Letošní první vítání občánků proběhlo na obecním úřadě 14. června 2019. Tentokrát byly přivítány pouze hol-
čičky, a to Beáta, Lilian a dvě Karolíny. Všechny zúčastněné potěšilo již tradiční vystoupení dětí z mateřské školy  
pod vedením paní ředitelky Bohumily Novákové. Pan starosta popřál dětem do života hodně štěstí a zdraví. Mamin-
kám udělaly radost krásné kytičky a dárky pro miminka. Už se těšíme na další vítání malých louňovických občánků.

Dana Kodejšová

V sobotu 1. června se sice slavil Den dětí, v restauraci „U Henců“ se však uskutečnilo již třinácté setkání pamětníků. Letošní 
vzpomínání pětadvacítky účastníků přineslo besedu nad svatebními fotografiemi. Přestože byly vlastně z minulého století, 
některé svatebčany jsme poznali. Promítání fotografií doprovodil slovem Ota Krutský. Milé setkání bylo zakončeno výbor-
ným občerstvením a také společnou fotografií, kterou jako každý rok udělal pan Boloňský. Velký dík všem organizátorům.

Blanka Králíková
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POZNAMENEJTE SI DO KALENDÁŘE

MALOVÁNÍ NA NÁVSI v neděli 1. září 2019 v 15.00 hodin – ulice K Horní návsi

FÁBORKOVÝ POCHOD v září – ulice Svojetická u vodojemu

KOLOBĚŽKOVÝ ZÁVOD v sobotu 21. září 2019 ve 14.00 hodin – ulice K Horní návsi

ODZNAK VŠESTRANNOSTI v sobotu 28. září 2019 od 14.00 hodin – hřiště O.S. Sportklub

BĚH VODĚRADSKÝMI BUČINAMI v sobotu 28. září 2019 – start u hřiště TJ Slavia v ulici Za Hřištěm

Divadelní spolek DiPoNa srdečně všechny zve na LOUŇOVICKOU LETNÍ DIVADELNÍ AKTIVITU
konanou v areálu restaurace „U Henců“ v Louňovicích od 15. června do 8. září 2019!

››› PŘIPRAVUJE SE ‹‹‹

MATEŘSKÁ ŠKOLA
Hurá prázdniny aneb co všechno jsme zažili

od jara do prázdnin
S příchodem jara na nás čekaly další zajímavé akce a činnosti. S naší Maruškou – paní školnicí a zároveň knihovni-
cí – jsme navštívili Obecní knihovnu v Louňovicích. Možná, že některé děti Maruščino vyprávění a ukázky knížek 
zaujaly natolik, že se brzy stanou častými návštěvníky tohoto ráje plného pohádek a napínavých dobrodružství. 
Měsíc knihy jsme zakončili nočním spaním ve školce „Nocí s Andersenem“. Na starší děti čekala společenská hra 
s Křemílkem a Vochomůrkou a plnění úkolů z pohádek Václava Čtvrtka např. „Jak zasadili semínko“, „Jak zmizeli 
drakovi“, „Jak hráli maličké víle“ ad.
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Předškoláci navštívili začátkem dubna první třídu 
ZŠ Mukařov. Prvňáčci nám ukázali, co všechno 
se již naučili, naše děti jim zazpívaly a zapojily  
se do pracovních skupin školáků při prvouce. Moc 
děkujeme dětem a jejich paní učitelce za milé 
přivítání a ukázku práce v hodině. Děvčatům 
a chlapcům se ve škole moc líbilo a již se těšili  
na zápis do ZŠ, který je v brzké době čekal.

S blížícími se svátky jara jsme se připravovali 
na další společné setkání s rodiči a dětmi – vý-
tvarné tvoření s velikonoční tématikou. Zdobili 
jsme vatová vajíčka, vyráběli velikonoční zajíčky 
a kuřátka.

Na obou třídách se pilně vyrábělo a domů si všich-
ni odnášeli krásné dekorace. Hned po svátcích 
jsme využili všechny možné velikonoční předměty 
a použili je při povelikonočním sportování.

Slet čarodějů a čarodějnic se uskutečnil tradičně 
ke konci dubna. Pohádkové bytosti se předhá-
něly nejen ve strašidelném zjevu, ale i ve vydá-
vání různých nadpřirozených zvuků. Nadšeně 
si vyzkoušeli létání na koštěti mezi překážkami, 
v Rybičkách si postavili barevný čarodějnický 
dům, v Želvičkách se zase soustředili na výrobu 
kouzelných lektvarů.

V pokusech a bádání pokračovaly starší děti i při 
další akci. Na Svátek matek jsme se rozhodli vy-
robit maminkám voňavá mýdla. Mýdlovou hmo-
tu jsme nejdřív rozehřáli v mikrovlnné troubě, 
potom děti vybíraly formy, vůně a barvy, které 
jsme různě kombinovali. Vznikala tak mýdla  
ve tvaru srdíček, obdélníkové s motýlkem či květi-
nami, růžové, žluté, fialové, s vůní kokosu, vanil-
ky, medového mléka, tropického ovoce atd. Těsně 
před oslavou se děti pustily do přípravy občers-
tvení. Když se celou školkou nesla vůně vanilky 
a skořice, věděli jsme, že se pečou srdíčka, koláčky 
a perník pro maminky.



13

V květnu se v naší mateřské škole uskutečnil zápis dětí pro školní rok 2019/2020. Zapsáno bylo 13 dětí, přijato 
jich bylo 10: tři předškoláci, jedno dítě čtyřleté, čtyři tříleté a dvě děti mladší tří let. Rodiče měli možnost v rámci 
adaptace dětí na nové prostředí navštívit naši MŠ se svým dítětem každou červnovou středu odpoledne.

V rámci projektu „Děti a bezpečí“ se chlapci a děvčata z obou tříd zúčastnili programu „Záchranáři v MŠ“. Vyzkou-
šeli si přístroje, vybavení i celou řadu pomůcek, které záchranáři používají při práci. V druhé části se děti věnovaly 
hravou formou praktické výuce první pomoci, upevňovaly si vědomosti o bezpečném chování při různých činnostech 
a situacích. Při návštěvě hasičů SDH Tehovec si děti prohlédly vybavení hasičského vozu a vyzkoušely si i proudnici. 
Chlapce nejvíce zajímal ochranný oděv hasičů a vyprávění o nebezpečných situacích při jejich práci. Děkujeme 
dobrovolným hasičům za jejich ochotu, vstřícnost a čas, který našim dětem věnovali, vše jim ukázali a přiměřeně 
jejich věku vysvětlili.

Dopravní znalosti si děti procvičily při dopravní pohybové hře „Stůj, červená svítí“. Zopakovaly si důležité dopravní 
značky, druhy dopravních prostředků, prakticky si vyzkoušely správné reakce na světelné znamení semaforu při jízdě 
na tříkolkách, koloběžkách i traktoru. V interaktivním programu „Lišák Foksík aneb do cíle bezpečně“ si děti zahrály 
na chodce, cestující v dopravních prostředcích, na řidiče, záchranáře a policisty.
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Zkušenosti z dopravních akcí jsme využili při cestování. Starší Želvičky vyrazily do Uhříněvsi na environmentální 
program Výzkumného ústavu živočišné výroby „Příběh potravin“. Navštívili jsme farmu a prohlédli si, jak „bydlí“ 
některá hospodářská zvířata, o kterých jsme se dozvěděli mnoho zajímavého. Děti si mohly vyzkoušet na stimulá-
toru, jak náročné bylo ruční dojení, hned vedle jsme si mohli vybrat zdarma dobrou a zdravou mléčnou svačinku.  
Ve druhé části programu jsme se na poli seznámili s různými druhy plodin.

O dva týdny později jeli chlapci a děvčata z obou tříd na polodenní výlet do čokoládovny v Šestajovicích. Po krátkém 
výkladu o kakaových bobech a výrobě čokolády si vyrobili čokoládu, kterou si ozdobili sušeným ovocem a oříšky, 
srdíčko z bílé čokolády si pomalovali barevnou polevou.

Koncem školního roku nás čekal ještě jeden výjimečný den – den plný pohádek. Ráno se na obou třídách usku-
tečnil maškarní pohádkový karneval, dopoledne se školkou rozléhalo veselé pohádkové bubnování – interaktivní 
koncert s hudebníkem Petrem Šušorem. V pohádkově laděném programu jsme pokračovali i navečer, kdy jsme 
se sešli se staršími dětmi a užili jsme si ještě jedno noční spaní. Po úspěšném zvládnutí všech pohádkových úkolů 
našli chlapci a děvčata společně s pohádkovými bytostmi v lese poklad. Prý ho tam nechal hejkal, říkaly děti,  
ale kdoví, jak to doopravdy bylo.
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Budoucím školáčkům přeji za celý kolektiv MŠ moc a moc úspěchů ve škole i v dalším životě, hodně skvělých 
kamarádů a samé veselé zážitky! Vám všem přeji krásnou dovolenou, pohodové léto a senzační prázdniny!

Bohumila Nováková, ředitelka MŠ

I letos byl červen ve znamení oslav. Nejdřív to byl Meziná-
rodní den dětí. Na školní zahradě jsme pro ně připravili  
společenskou hru „Sněhurka a sedm trpaslíků“. Na ta-
tínky se také brzy dostalo – u příležitosti Dne otců jsme 
je pozvali na sportovní akci „Sportuje celá rodina“.  
Na zahradě i v lesíku na malé i dospělé sportovce čeka-
ly různé sportovní aktivity. Za svoje sportovní výkony 
obdrželi tatínkové pivní rohlík, děti si odnášely pexeso 
či omalovánky a maminky si snad při sportování trochu 
odpočinuly od streotypu pracovních dnů.

Téměř na konci června nás čekala poslední slav-
nost – „Rozloučení s předškoláky“. Želvičky si při-
pravily pásmo básniček a písní, Rybičky zazpívaly 
písničky a potom nastalo slavnostní šerpování předško-
láků. Z rukou pana starosty dostali šerpu a na červeném 
koberci každého zvlášť pasovali stříbrní rytíři na budou-
cího školáka. Bouřka nás sice v této fázi akce zahnala  
do školky, zábava s divadlem „Hudební pohádky pro 
děti“ a s dvěma rytíři však nebrala konce. Děkuji všem 
obětavým maminkám, které se postaraly o občerstvení 
v podobě vynikajících buchet, koláčů, dortíků, osvěžu-
jících misek s melounovými kousky atd. a našim pro-
vozním pracovnicím Dáše, Janě a Marušce, které vše 
připravily i s kávou v jeden úžasný raut. Samozřejmě 
děkuji také paní učitelkám, bez kterých by se nepodaři-
la žádná akce, které jsme s dětmi podnikali v průběhu 
celého školního roku. Děkuji zřizovateli naší MŠ Obec-
nímu úřadu Louňovice, starostovi Josefu Řehákovi 
i všem ostatním, kteří nám pomáhají počínaje sekáním 
trávy a konče např. opravou elektrospotřebiče.
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››› ZPRÁVY Z NAŠÍ KNIHOVNY ‹‹‹
Půlrok uplynul a pro děti nastal vysněný čas prázdnin. Dva měsíce plné radovánek, cachtání u vody, běhání po lese, táboření, 
spaní pod širým nebem, návštěva památek nebo výlety k moři a poznávání cizích krajin, zkrátka nicnedělání. 

Po celou dobu prázdnin je knihovna otevřena každý pátek od 16.00 do 18.00 hodin. Ten, kdo si prázdniny bez knihy 
neumí představit, je vítán a věřím, že si vybere z naší široké nabídky. Z Benešova jsem již přivezla nové knihy a během prázdnin 
ještě jednou pro nové soubory zajedu.
…
Kobus, který během tohoto nebezpečně se vyvíjejícího rozhovoru pouze tajil dech, nevěřil svým uším a sám sebe se ptal, čemu vděčí za takové štěstí. Unikl 
snad jeho manželce význam slova „lvice“ nebo co?

Samozřejmě, že mi neunikl. Prostě už mě fluidum vyzařující z tohoto slova neděsilo. Protože jsem sama byla dostatečně dlouho lví mámou, dávno jsem 
věděla, že lvi jsou nebezpeční jen v případě, že jim nerozumíte. Moji blízcí lvům pochopitelně rozumějí.
Stala se z nás lví rodina.
… Kobie Krügerová – Rodina z divočiny

Všem přeji krásné, klidné léto plné zážitků a radosti ze splněných snů na výlet či dovolenou.
Na vaše vyprávění a návštěvu se těší

knihovnice Marie Danielová

Na jaře jsme pokračovali v dosavadní práci s mládeží. Nejmen-
ší kategorie babyfoot nám asi dělá největší radost, protože děti  
pod výborným vedením trenérů Martina Kadlece a Miloše Těti-
vy válcují všechny soupeře. Týmy mladší i starší přípravky shodně 
obsadily páté místo ve svých divizích B, což znamená umístění 
cca v první třetině celého okresu Praha -východ. Mladší žáci byli 
celé jaro velmi vytíženi nejenom zápasy v kategorii starších žáků, 
ale samozřejmě i svými vlastními zápasy v silnější skupině okres-
ního přeboru. Navzdory velmi slušným výkonům v drtivé většině 
utkání vždy kousek – přesněji řečeno jeden vstřelený gól – chyběl. 
Starší žáci vydatně podporováni právě mladšími žáky skončili  
na druhém místě okresního přeboru. Vzhledem k tomu, že v příští 
sezóně okresní přebor nebude, tak nás čekají náročnější soupeři 
v krajské soutěži. Dorostenci po slušném úvodu jara bohužel i vi-
nou horší docházky dalšími podobnými výkony nenavázali a klesli 
na 9. příčku. Nejlepším střelcem dorostu byl Jan Rychter se 7 góly.

Po delší době dojde pro následující sezónu k výraznějším pře-
sunům trenérů mezi jednotlivými kategoriemi. Martin Kadlec 
a Miloš Tětiva se nově ujmou mladší přípravky, čímž dojde 
k posunu Jana Havelky a Tomáše Minky do starší přípravky.  
Po několika letech končí v trenérském týmu mladších žáků Viktor 
Machek, proto mu moc chceme poděkovat za energii a čas, který 
dětem věnoval. Společný tým starších a mladších žáků bude nyní 
v péči Jana Paroulka, Martina Hroudy a Romana Hájka. Nadále 
se snažíme najít ideální model tréninků pro dorost a muže, a tak 
po dohodě s trenérem mužů Jirkou Holubem budou mít jednou 
týdně společný trénink, který byl dosud pro dorostence pouze 
dobrovolný. Slibujeme si od toho jednak kvalitnější přípravu, 
a hlavně i následné hladší zapojení dorostenců do soutěžních 
utkání mužů.

Po postupu našeho mužstva dospělých do III. třídy (skupina B) 
okresu Praha -východ, jsme v konečném účtování soutěžního 
ročníku 2018/2019 skončili na výborném 5. místě, a to s 37 body 
a aktivním skórem 57:46. Soutěže se účastnilo 14 týmů, poslední 
skončily Čestlice, naopak postup si zajistil tým z Kostelce u Kříž-
ků. Nejlepšími našimi střelci sezony jsou Roman Orság (11 gólů), 
Martin Hrouda (10 gólů) a David Jirsa (9 gólů). Statistice počtu 
odehraných minut vévodí Lukáš Vajner (2326 minut), který  
je zároveň i nejtrestanějším hráčem celé soutěže s bilancí  
2x ČK + 10x ŽK.

Dospělácký tým převzal Jiří Holub 22. listopadu 2018 a spolu 
s ostatními hráči přistoupil zodpovědně k zimní přípravě, a prá-
vě asi proto z toho bylo nakonec opravdu pěkné 5. místo. Trenér 
se snažil vždy naordinovat útočnou taktiku, aby byla předvede-
ná hra atraktivní pro diváky. Divákům a příznivcům děkujeme 
za jejich přízeň a budeme se na ni těšit i v příští sezoně.

Chtěli bychom poděkovat za dosavadní působení v našem týmu 
Davidu Jirsovi, který v létě přestoupí do klubu TJ Sokol Křečkov, 
který je v místě jeho nynějšího bydliště poblíž Poděbrad. Přejeme 
mu hodně spokojenosti a sportovních úspěchů. Naopak jedná-
me o pár letních posilách na novou sezonu, více ale prozradit 
nemůžeme.

Přes léto se dala do pohybu rekonstrukce domácí šatny, a to pod 
taktovkou Romana Orsága, Jiřího Holuba a Martina Hroudy. 
Dílo se jim opravdu povedlo, takže na podzim se mají všichni 
hráči opravdu na co těšit. Tímto chce výbor Slavie za tuto nároč-
nou a obětavou práci výše zmíněným klukům moc poděkovat!

Za TJ Slavia Louňovice Tomáš Prosr a Jan Paroulek

SPORT Ê
TJ Slavia Louňovice na konci sezóny
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V „předvečer“ dvouletého výročí založení našeho klubu jsme 
se rozhodli uspořádat historicky první soustředění našeho 
oddílu v orientačním běhu. Ve čtvrtek 25. dubna v 16:30  
se naskládalo 28 dětí do pěti přistavených automobilů a spo-
lečně jsme vyrazili směr Krkonoše. Zlí jazykové tvrdí, že nej-
větší radost z našeho soustředění měl pedagogický sbor školy 
v Mukařově a řidič ranního autobusu, který po dlouhé době 
mohl ráno v klidu poslouchat rádio.

Naším domovem se na tři noci a čtyři dny stala chata lyžařské-
ho oddílu Avie Letňany ve spodní části sjezdovky v Herlíkovi-
cích. Účastníci doma museli zanechat mobilní telefony, iPady 
a další podobná zařízení a slíbit, že budou dojídat vždy vše, co 
dostanou na talíř. Vzhledem ke kvalitám profesionálního ku-
chaře, jejímž indikátorem byla fronta na jídlo již několik desí-
tek minut před zahájením výdeje, se naše obava z vyhazování 
zbytků ukázala jako naprosto zbytečná. Absence technologic-
kých vymožeností měla u některých jedinců s abstinenčními 
příznaky za následek, že druhým nejoblíbenějším členem vý-
pravy – hned po kuchaři – byl Milan Prchlík, který s dronem 
hlídal, aby se nám nikdo neztratil, a pořizoval úchvatné záběry 
krkonošských panoramat. Byl neustále v obležení zvědavých 
dětí! Díky obětavosti tatínka Lucky Bartůňkové, který přijel 
zatopit již s dvoudenním předstihem, jsme všichni společně 
přijeli do krásně vyhřáté a plně vybavené chaty, přesně tako-
vého typu, který většina z nás pamatuje z našich dětských let.

Tréninky probíhaly ve třech výkonnostních skupinách, kdy ti 
nejmenší – povětšinou s doprovodem – poznávali záludnosti 
pro ně nového horského terénu. Další dvě skupiny již tréno-
valy zcela samostatně, jen s rozdílnou obtížností kontrol. Tady 
je třeba zlomyslně zmínit, že význam vrstevnic si uvědomili 
všichni již po prvním tréninku. Všechny tréninky totiž probí-
haly kolem sjezdovky na Žalý a v přilehlých lesech.

Protože základním principem zvládnutí takového počtu 
dětí je disciplína, každý den měl pevně stanovený pro-
gram, který byl koncipován následovně:

7:00 – budíček
7:15 až 7:45 – rozcvička
8:00 – snídaně
9:30 – dopolední trénink
12:00 – oběd
14:00 – odpolední trénink
17:00 – osobní volno
18:00 – večeře
19:00 – večerní program
21:30 – večerka

Ranní program byl také ozvláštněn bodováním úklidu po-
kojů, o což si k našemu velkému překvapení řekly děti samy.

Co se týká vlastních tréninků, tak byly opravdu rozmanité 
a děti si mohly vyzkoušet mnoho typů tréninků. Byly při-
praveny jak jednoduché procházky s mapou pro orientaci 
v okolí, samostatná cvičení, tak i cvičné závody. Vrcholem 
programu byly sobotní štafety, kdy všechny děti podlehly 
soutěžnímu duchu a maximálně se snažily svému týmu 
pomoci ke sladkým medailím.

Ačkoliv jsme do hor odjížděli trochu s obavami ohledně 
počasí, tak i přestože byl konec dubna, počasí nám přálo, 
a kromě sobotní ranní přepršky probíhaly tréninky v su-
chu a v relativním teplu. Občas vykouklo i sluníčko.

Večer jsme se věnovali většinou deskovým hrám a kartám. Děti 
si samy rozebíraly připravené hry, tvořily skupinky a hrály si.

S velkým zadostiučiněním lze konstatovat, že všechny děti 
zaznamenaly veliký pokrok ve svých mapařských dovednos-
tech, ale v neposlední řadě zodpovědnost za vlastní rozhodnutí 
spojený se vzájemným respektem a fair play chováním. Pocit 
dobře odvedené práce byl umocněn na cestě zpět, kdy velká 
většina účastníků usnula hned za Vrchlabím.

Historicky první soustředění oddílu proběhlo bez úrazů nebo 
jakýchkoliv problémů. Jak dětem, tak i trenérům se v Herlíko-
vicích na chatě líbilo a už se těšíme na další ročník.

Jan Šunka, Viktor Machek

Moravan Louňovice - první jarní soustředění
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V dubnu letošního roku měla premiéru další inscenace dětí a dospělých. Po-
dle knihy Lewise Carrolla Alenka za zrcadlem v adaptaci Karla Červenky 
za přispění textařky Evy Bartoňové a muzikanta Jiřího Hubeného vzniklo 
představení plné fantazie a písniček, které provází Alenčino putování po ša-
chovnici. Naše premiéra byla věnována vzpomínce na velkého divadelníka 
Karla Červenky, jak se dočtete níže.

Ještě v letošním roce bychom rádi uskutečnili také premiéru pro dospě-
lé diváky. Ve spolupráci s autorkou Ivetou Svobodovou připravujeme 
současnou duchařsko -kriminální komedii Pár dní na zkoušku.

Již sedmý ročník Louňovické letní divadelní aktivity, pořádaný ve spo-
lupráci s OÚ Louňovice a za finanční podpory sponzorů a Středočes-
kého kraje, byl zahájen 15. června operetou Alejůja, svatá Nituš. I přes 
nepřízeň počasí divadelní soubor Jirásek z Nového Bydžova odehrál 
a ozpíval nádherné představení. Diváci ukrytí pod deštníky a pláštěn-

kami herce odměnili velkým potleskem. Bohužel slavnostní zahájení se uskutečnit nepodařilo. Snad bude možné připravené vy-
stoupení herců souboru Dipona začlenit do závěrečného představení, které do Louňovic přivezou žáci ZUŠ z Velkých Popovic. 
Výpravné muzikálové zpracování pohádky o ptáku Ohniváku a lišce Ryšce se stane důstojnou tečkou letošního letního hraní 
v areálu restaurace U Henců.

Josef Pšenička
Slovo režiséra k inscenaci Alenčiny rošády
To, že se Alenka vůbec dostala na jeviště, je zásluha Karla Čer-
venky. V jeho divadelním stánku KAREL SOBĚ se za před-
stavení neplatilo, ale Karel vyžadoval do knihy návštěv zapsat 
nějaký divadelní zážitek.

Já jsem napsal: „To by se mělo hrát na jevišti jako představení 
pro děti!“

Na Karlův dotaz: „To myslíte vážně?“ – nikdy, ani v pozdějších 
letech nepřistoupil na tykání – jsem přisvědčil a on napsal adap-
taci pod názvem Alenčiny rošády.

Je to příběh malé Alenky, která se při řešení šachového úkolu 
dostane do světa „za zrcadlem“, kde – díky dětské fantazii – vše, 
co postupně potkává, je obráceně a ona se stává královnou.

Do Karlovy adaptace je zakomponována také báseň Tlacha-
poud (či Žvahlav), která patří k vrcholu fantazie ve vyprávění 
Lewise Carrolla.

Divadelní zpracování Alenčina putování oslovilo malé i velké di-
váky a právem se tak dostalo na přední místa divadelních přehlí-
dek a získalo nejvyšší ocenění za dramatizaci, režii i za scénické 
ztvárnění.

Naše obnovená premiéra je obohacena o písničky, které Alenku 
na její cestě stát se královnou doprovázejí.

Doufám, že i po deseti letech Alenka osloví naše diváky.

Josef Pšenička

¢ ¢ ¢ ¢ ¢ ¢ DIVADLO ¢ ¢ ¢ ¢ ¢ ¢
PREMIÉRA ALENKY A ZAHÁJENÍ 

LOUŇOVICKÉ LETNÍ DIVADELNÍ AKTIVITY

SRDEČNĚ BLAHOPŘEJEME LOUŇOVICKÝM OBČANŮM OD 60 LET, KTEŘÍ SLAVÍ KULATINY 
A PŮLKULATINY, A VŠEM OSLAVENCŮM NAD 80 LET:

ČERVENEC 2019
* Miroslava Čadilová, Jaroslava Polívková, Emil Rešl, Hana Nešverová,
 Irena Hejduková, Ilona Malinová, Václav Pšenička, Jan Šimek

SRPEN 2019
* Drahomíra Špirková, Jindřich Havel, Marie Patáková, Josef Malý, Marcela Pelantová

ZÁŘÍ 2019
* Anna Formánková, Pavla Oubrechtová

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA
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KRAJEM SLAVNÉ BITVY
U KOLÍNA

Málokdo z Louňováků nenavštívil nedaleký památník bitvy 
u Lipan. Slavná bitva, kterou skončilo období husitství, je v na-
šem regionu každému připomínána již od školních let. Možná 
jste se na Lipanskou mohylu vydali poprvé právě při školním 
výletě, možná jste si k ní udělali projížďku na kole nebo jste k ní 
jen odbočili, když jste projížděli autem okolím Kouřimi.

O kousek dál směrem od Kouřimi ke Kolínu se však rozkládá 
ještě jedno bojiště – poněkud mladší, na kterém se ale odehrálo 
střetnutí mnohem větší a pro dějiny českých zemí i celé střední 
Evropy mnohem zásadnější. Od počátku května 1757 – bylo 
to v době sedmileté války za panování Marie Terezie – oblé-
hala vojska pruského krále Fridricha II. Prahu. Hlavní město 
Českého království tehdy prožívalo jedno z nejhorších období 
ve svých dějinách, které až po více než šesti týdnech ukončilo 
slavné vítězství rakouské armády v bitvě u Kolína.

Bojovalo se zejména poblíž vsi Křečhoř, u které dnes najdete 
monumentální památník vystavěný roku 1898, tedy v padesá-
tém roce panování prapravnuka Marie Terezie, císaře Fran-
tiška Josefa I. Také poražené pruské armádě, respektive jejím 
13 tisícům padlých vojáků, byl už ve 40. letech 19. století vzty-
čen pomník, mnohem skromnější, jež stojí trochu schovaný  
na vrchu Bedřichov poblíž obce Vítězov.

Vydáte -li se do zdejšího kraje hromadnou dopravou, dob-
ře si svůj výlet naplánujte, protože autobus č. 679 z Kolína  
do zastávky Křečhoř, Kamhajek, která je od rakouského pa-
mátníku nejblíže, jezdí jen párkrát denně. Další časový plán 
už pak záleží jen na Vašich nohách. Z autobusové zastávky 
je to k památníku půl druhého kilometru a cestou se můžete 
zastavit u rodného domu velkého českého zápasníka Gustava 
Frištenského. Až prozkoumáte mohylu a potěšíte se výhledem 
po kraji, vydejte se zpátky k hlavní silnici (I/12). Provázet 
Vás bude žlutá turistická značka, po které budete pokračovat 
do dva kilometry vzdáleného Vítězova. Na návsi u dřevěné 
zvoničky se žlutá trasa stáčí k vrchu Bedřichov, kde se zasta-
víte u pruského obelisku, ale pak budete dále pokračovat další 
2 km do Nové Vsi I, která leží na vlakové trati Praha -Kolín. 
Odtud se tedy můžete vydat zpátky do Kolína či se obrátíte 
na opačnou stranu a do Louňovic se vrátíte buď s přestupem 
v Českém Brodě, nebo až v Praze. Celkem Vás při tomto vý-
letě čeká asi 8 kilometrů pěšího pochodu.

Vyrazíte -li autem, bude Vaše putování snazší, i když k oběma pa-
mátníkům se přímo vozem nedostanete, ale čekat Vás bude jen 
kraťoučká procházka. Budete mít ovšem víc času, který můžete 
využít v Regionálním muzeu v Kolíně. V jedné z jeho poboček – 
v krásném historickém Veigertovském domě – je stálá expozice 
věnující se právě bitvě u Kolína. Uvidíte sbírku chladných i pal-
ných zbraní, repliku jednoliberního děla i model této důležité 
bitvy, která uchránila Rakousko a Marii Terezii od větších ztrát, 
než na jaké ukazoval předchozí průběh sedmileté války.

Kateřina Míková

¢ ¢ ¢ ¢ ¢ ¢ KAM NA VÝLET ¢ ¢ ¢ ¢ ¢ ¢

www.bitvaukolina.cz
www.muzeumkolin.cz

www.bedrichovavyhlidka.cz
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